
Politieke vragen Begroting 2022 - Woerden (Programma 7, Programma 8, Paragrafen en Financiële begroting)

Nr. vraag Partij Nr. 

vraag 

partij

Bladzijde 

nummer

Vraag Antwoord 

1 D66 1 Financieel gezien is het goed te zien dat de financiële positie van 

Woerden versterkt wordt, door een bijdrage aan de Algemene Reserve, 

zoals ook in de strategische heroriëntatie (SH) gepland was.  

Waar ik naar op zoek ben is of deze begroting op hoofdlijnen strookt met 

de essentie van de onderliggende afspraken: de 5 miljoen ombuiging 

lasten en 3 miljoen verhoging van de opbrengsten. Vooral de 

investeringen zijn daarbij moeilijk te volgen. In de vorige begroting is de 

ombuiging investeringen gewijzigd in een ombuiging investeringen van € 

2,5 miljoen in 2022 en € 3,7 miljoen in 2023 en € 4,5 miljoen in 2024. 

Kunt u expliciet inzichtelijk maken dat deze ombuiging investeringen in 

deze begroting is opgenomen?  En kunt u aangeven hoeveel van de €15 

miljoen ‘additionele’ investeringen al bestemd zijn door goedkeuring van 

een raadsvoorstel en hoeveel al verplichtingen voor zijn aangegaan? 

Dit betreft feitelijk een technische vraag als vervolg op een beantwoording van een eerdere technische vraag. Voor de 

beantwoording van deze vraag verwijzen wij naar de beantwoording van de technische vragen 43 en 44. Deze begroting 

borduurt voort op de begroting 2021. Deze begroting 2021 is weer gebaseerd op de Strategische Heroriëntatie.

Van de € 15 mln. is al een raadsbesluit genomen voor de Rembrandbrug (€ 8,9 mln. vanuit deze € 15 mln.) en de 

snelfietspaden (€ 2,1 mln.). Voor de overige projecten (snellerbrugcircuit en oostelijke randweg) heeft nog geen 

besluitvorming plaatsgevonden.

De Oostelijke randweg (€ 0,95 mln.) en de voorbereiding snellerbrugcircuit (€ 0,5 mln.) zijn opgenomen in de 

investeringsplanning in deze begroting.

2 D66 2 In de technische vragen had ik gevraagd het effect te kwantificeren op 

de schuldquote (tabel pagina 8) van de gewijzigde grondslag (hogere 

opbrengsten door andere boekingswijze grondexploitatie en door 

hogere incidentele opbrengsten). Deze vraag is niet beantwoord. En is 

relevant voor het anker voor de toetsing op hoofdlijnen van de eerdere 

afspraken (SH).  

Een gedetailleerd analyse is op korte termijn niet te maken, omdat bij de SH een extern model is gehanteerd. In de 

begroting 2022 is geen nieuw beleid opgenomen ten opzichte van de vastgestelde uitgangspunten bij de SH. De effecten 

zullen dan ook marginaal zijn (1% à 5% voordelig).

3 D66 3 In het raadsbesluit is de afwijking van de kadernota opgenomen.   

Hoe onderbouwt u deze afwijkingen naar andere keuzes die u maakt? 

De begroting is gebaseerd op de Kadernota. Vanwege de omvang van de extra rijksmiddelen jeugd hebben wij gemeend er 

goed aan te doen om dit expliciet inzichtelijk te maken voor u. Daarbij stellen wij u voor voor een belangrijk deel van de 

middelen u expliciet een voorstel voor te leggen. Overigens is pas eind augustus bekend gemaakt door het Rijk wat de 

omvang en de randvoorwaarden zijn.

4 D66 4 Risico's Ruimte:

De Algemene Reserve Grond is nu onvoldoende om de risico’s in de 

huidige plannen te dekken (jaarrekening 2020), laat staan de risico’s van 

de toekomstige ruimtelijke ontwikkelingen (waaronder Stations visie). 

Wij vinden het daarom nodig dat er een dekkingsplan voor de risico’s 

komt. De accountant vraagt daar ook aandacht voor. Wij stellen 

binnenkort de begroting 2022 vast en met daarbij ook een doorkijk naar 

de jaren daarna. En een dergelijk ‘dekkingsplan’ ontbreekt.

Ik hoor graag van de wethouder of met deze begroting nu alle risico’s 

voor de komende jaren in kaart zijn (inclusief die van toekomstige 

ontwikkelingen) en of er voldoende dekking is voor deze risico’s. En wat 

zijn plan is als dit niet zo is (risico’s verminderen of reserves aanvullen)? 

En hoe hij denkt dat te gaan doen.

Het college realiseert zich terdege dat alle risico's voor de komende jaren nog niet specifiek in kaart zijn gebracht. In de 

risicoparagraaf zijn de risico's zoals die nu zijn voorzien opgenomen, op basis van de nu vastgestelde grondexploitaties. 

Voor het Stationsgebied geldt dat wij bezig zijn met het in kaart brengen van die risico's. Wij hebben met de raad 

afgesproken dat wij binnenkort  in een besloten sessie met u in gesprek gaan over de (nieuwe) grondexploitaties en de 

toekomstige investeringen. Daarbij inbegrepen de keuzemomenten die u hebt voor de besluitvorming op basis van de 

financiele afwegingen. Waarbij we nadrukkelijk stil staan bij de risico's voor deze nieuwe grondexploitaties en investeringen 

om tot verantwoorde keuzes en afwegingen te komen. 



5 D66 5 Investeringen:

Opnieuw in 2022 is een omvangrijk bedrag aan investeringen. Veelal gaat 

het om projecten. In de tabel op pagina 156 en 157 zijn de bedragen 

opgenomen. Op sommige regels zijn de projectnamen opgenomen. 

Verhardingen en renovaties hebben een investeringsbedrag 2022 van € 

4,8 miljoen. Het is niet duidelijk welke projecten hierin opgenomen zijn. 

Doordat de investeringslijst naar jaarlagen is, is het daarnaast moeilijk 

een overzicht te krijgen van jaaroverschrijdende projecten en welke 

bedragen daarmee gemoeid zijn. In de paragraaf ‘kapitaalgoederen is 

dat ook niet duidelijk”. We spraken eerder over separate besluitvorming 

voor projecten met een investering groter dan een zeker bedrag. 

Graag horen wij van u welke projecten vallen onder de investeringen 

‘verhardingen’ en ‘renovaties’ en welke projecten een budget hebben € 

1 miljoen? En hoe dat over de jaarlagen verdeeld is. 

Dit betreft feitelijk een technische en geen politieke vraag. In de voorjaarsnota nemen wij expliciet de lijst op welke 

investeringen wij daarvoor doen.

6 D66 6 Treasury. 

De rente is nu heel laag. Het komende jaar doen we een groot beroep op 

de kapitaalmarkt. Hoe maakt u in 2022 de afweging tussen het risico ‘ 

rentekosten en flexibiliteit’ ten aanzien van de looptijd van de leningen?

In 2021 hebben wij bewust leningen voor lange tijd tegen een laag rentepercentage vastgelegd. Op basis van de 

liquiditeitsbehoefte volgen wij dit principe ook in 2022. Er zijn voldoene aflosmogelijkheden in de toekomst om flexibiliteit 

te hebben bij een afwijkende liquiditeitsbehoefte.

7 D66 7 Subsidies

Zijn er nu posten in de begroting opgenomen vooruitlopend op een 

subsidies die we verwachten te krijgen? Waar is de subsidie 

‘woonimpuls’die we in januari toegezegd hebben gekregen in de 

begroting verantwoord? 

Dit is een technische en geen politieke vraag. Zie voor de beantwoording van de vraag onder vraag 3: de discussie in 

november met u is dit onderwerp van  gesprek. Het ontvangen bedrag is nog niet in de begroting als opbrengst 

verantwoord. Dit mag pas als er concrete besluitvorming is over de inzet van deze middelen, dan mogen deze bijdragen 

toegerekend worden aan de budgetten. 

8 D66 8 Voor de openbare ruimte wordt nu  € 1,3 miljoen onttrokken van de 1,8 

miljoen uit bestemmingsreserve. Op welke titel wordt dit onttrokken?

Daarnaast wordt gesproken over een meerjarig beheer/onderhoudsplan 

als onderbouwing van een nieuw te vormen egalisatie reserve. En dat de 

reserve of voorziening in 2022 wordt gevuld. Zijn deze lasten voor de 

voeding van de egalisatie reserve in 2022 opgenomen in de begroting? 

Zo ja, hoeveel is dat? Zo nee, waar vindt u de dekking? 

Dit is een technische en geen politieke vraag. Wij hebben nadere toelichting op deze vraag nodig en stellen u voor op een 

later moment hierop terug te komen. 

9 D66 9 Participatieparagraaf

Mogen wij uit de beantwoording van de technische vraag over de 

lopende participatie-trajecten concluderen dat er in 2022 geen 

participatie trajecten zijn? 

Nee.



10 Inwoners-

belangen

1 Externe inhuur 

De tekst in de begroting is hetzelfde als alle voorgaande jaren:

Kosten inhuur externen. Uitgangspunt is dat er geen kosten voor inhuur 

externen worden begroot. Externe inhuur wordt betaald uit de reguliere 

loonsom in het geval er bijvoorbeeld vacatures ontstaan en waarbij het 

nodig is om op de korte termijn een externe in te zetten.

Toezegging is gedaan dat met de voorjaarsrapportage, 

najaarsrapportage, begroting en jaarrekening informatie verstrekt zou 

worden over de inhuur. Eerste informatie hierover was inhuur van 130 

personen per jaar met een bedrag van circa €8,- miljoen. De laatste 

ontvangen informatie was 121 personen ingehuurd. Waarom is deze 

paragraaf in de begroting niet aangepast overeenkomstig de toezegging? 

En wat zijn de doelstellingen op dit gebied? Meer eigen mensen 

aantrekken voor de openbare ruimte? Een pool van deskundige 

oprichten met andere gemeenten? Kritisch de projecten bekijken 

waarvoor projectleiders en medewerkers ingehuurd worden? Eigen 

medewerkers (430 fte) ontwikkelingsmogelijkheden bieden om door te 

groeien? Wat is beleid om de inhuur externen terug te dringen? 121 

personen op 430 fte is heel veel.

Zoals u schetst, ramen wij niet op voorhand inhuur en streven wij een zo gering mogelijke inhuur na. Op 6 september 

hebben wij met u gesproken over de voortgang van de bestuursopdracht, waarbij ook het overzicht van de inhuur was 

betrokken. Zowel in de bestuursopdracht, de begroting (onder meer bij het sociaal domein) als in de strategische 

heroriëntatie (onder meer op terrein van IBOR) zijn taakstellingen opgenomen rond ‘van inhuur naar vast’. 

 

Onze inzet daarbij is in de afgelopen jaren onveranderd: we willen de werkzaamheden voor onze gemeente zoveel mogelijk 

laten uitvoeren door mensen die in dienst van onze gemeente zijn. Op het inhuren van medewerkers is onze organisatie 

kritisch: alle inhuuraanvragen worden door de directie beoordeeld, waarbij ook wordt gekeken naar alternatieve 

mogelijkheden zoals tijdelijke contracten en detachering vanuit andere gemeenten. Zoals we ook in september hebben 

aangegeven wordt er vooral bij projecten actief ingezet op het werven van eigen medewerkers om de ingehuurde krachten 

te vervangen. Met de door u genoemde maatregelen (doorontwikkeling van medewerkers, samenwerking met gemeenten, 

kritische blik op inhuur) zijn wij actief aan de slag. Wel moeten we aangeven dat de gespannen arbeidsmarkt er op dit 

moment voor zorgt dat het werven van medewerkers lastiger is, terwijl sommige medewerkers meerdere aanbiedingen per 

week ontvangen om elders te komen werken. Het verloop is mede om die reden in de afgelopen drie jaar verdubbeld, dus 

we hebben alle reden om te investeren om de juiste mensen op de juiste plek te hebben. Overigens is inhuur op sommige 

onderdelen ook noodzakelijk en wenselijk om redenen van flexibiliteit en specifieke kennis en deskundigheid.

11 VVD 1 94 In de begroting wordt op pagina 94 bij de analyse van de ontwikkeling 

kengetallen wel erg weinig toelichting gegeven. Er wordt slechts 

aangegeven dat de schuldquote 'een punt van aandacht' blijft. Hoe heeft 

het college kunnen concluderen dat deze toelichting van twee regels 

voldoende is, gezien de grote aandacht van de raad voor dit onderwerp 

in de afgelopen jaren? Hoe kijkt het college naar de ontwikkeling van de 

schuldquote in deze begroting en de vele andere kengetallen die op 

'rood' staan, zoals de solvabiliteit?

De ontwikkeling van de schuldquote en de beheersing daarvan, is uitvoerig aan de orde geweest in de besluitvorming over 

de strategische herorientatie. Daar verwijzen wij naar.

In de paragraaf algemene beschouwingen geven wij nadrukkelijk aan dat het in de komende jaren essentieel is om scherp 

aan de wind te blijven varen om de schuldquote tot 150% te brengen in het jaar 2030. Het college is van oordeel dat wij 

door deze begroting de schuldquote op orde brengen op basis van de kennis van nu.

12 VVD 2 Het weerstandsvermogen komt in 2022 - zowel exclusief als inclusief 

onbenutte belastingcapaciteit - onder de vastgestelde grenswaarden. 

Het college merkt dit in de begroting op, maar stelt dat deze 

ontwikkeling niet problematisch is, omdat het eigen vermogen de 

komende jaren met 2 miljoen per jaar wordt versterkt. Welke 

maatregelen heeft het college voor deze begroting verkend om het 

weerstandsvermogen wél aan de grenswaarden te laten voldoen? 

Waarom zijn die niet succesvol geweest?

Wij voegen jaarlijks 2 miljoen toe aan de algemene reserve, conform afspraken in de strategische herorientatie. Deze 

maatregel heeft het gewenste effect op het weerstandsvermogen zoals afgesproken met uw raad. 

13 VVD 3 In de beantwoording van technische vragen is aangegeven dat de 

ontwikkeling van de schuldquote tot 2030 niet opnieuw is doorgerekend. 

In tegenstelling tot eerdere begrotingen en het coalitieakkoord is niet 

inzichtelijk hoe de schuldenlast zich tot 2030 ontwikkeld. Hoe kan het 

college er 'vanuit gaan' dat de schuldquote in 2030 op 150% uitkomt, als 

de doorrekening niet opnieuw is gemaakt? Vindt het college het 

verantwoord om deze gok te nemen en de raad bovendien geen inzicht 

te geven in de meerjarige ontwikkeling van de schuldquote in deze 

begroting?

In 2025 is de schuldquote 169 in de strategische herorientatie + het politiekantoor was nog uitgegaan van 173. Dat geeft aan 

dat wij  goed op koers zijn om de doelstelling van 150% in 2025 te halen. Voorts betreft het hier de meerjarenbegroting over 

vier jaar en is de vraag om doorzicht in de jaren erna een aparte vraag. 

14 VVD 4 Kan er voorafgaand aan de Algemene Politieke Beschouwingen alsnog 

inzicht worden gegeven in de schuldquoteontwikkeling tot en met 2030? 

Zo nee, waarom niet?

Dit betekent een nadere analyse voor de periode na 2025. Dit vergt een aanzienlijke tijdsinvestering, omdat het feitelijk het 

opstellen van een aanvullende begroting op hoofdlijnen tot en met de periode 2030 betreft. Zie verder beantwoording 

vraag 3. 



15 VVD 5  5.In het raadsvoorstel bij de ProgrammabegroLng is een apart overzicht 

opgenomen voor de extra middelen voor Jeugd. Woerden ontvangt voor 

2022 ca. 3,3 miljoen compensatie. Dit bedrag neemt af in de jaren 

daarna.

 a.Waarom vindt de wethouder Financiën dat de ophoging van het 

jeugdbudget met 1,1 miljoen in 2022 (en andere bedragen in opvolgende 

jaren) vanwege prognoses voldoende is onderbouwd?

 b.Van de toezichthouder mogen de jeugdmiddelen vanaf 2023 e.v. 

slechts voor 75% worden geraamd. Na de verhoging van het 

jeugdbudget, de investeringen in de hervormingsagenda in programma 3 

en het nader in te vullen budget in programma 7 blijft er in 2022 nog 

zo'n 750.000 euro over. In 2023, 2024 en 2025 is er, uitgaande van de 

75% middelen, echter een tekort variërend van 335k tot 418k.

 i.Op welke wijze is het college voornemens om dit tekort te financiëren? 

Waarom is hier in dit begrotingsvoorstel geen dekking voor voorzien?

 ii.Indien deze tekorten uit de algemene reserve worden gefinancierd, 

wordt een deel van de middelen die nu in programma 7 zijn neergezet, 

weer teniet gedaan. Daarmee wekt het overzicht dat nu is gepresenteerd 

een onvolledige indruk. Vindt het college de informatievoorziening aan 

de raad over de besteding van de extra Rijksmiddelen op dit moment 

voldoende helder, gelet op het bovenstaande?

a. Er is de afgelopen periode veel verbeterd in de monitoring, waardoor er beter zicht is op de uitgaven rondom jeugdzorg. 

Daarmee zijn ook de prognoses scherper geworden. Met de inzichten die er nu zijn, verwacht het college dat de in de 

begroting opgenomen verhoging voldoende is om het structurele tekort te dekken.

b. i. Het klopt dat er nu in de begroting een tekort zichtbaar is. Dit heeft ermee te maken dat de jeugdzorgmiddelen al wel 

meerjarig zijn toegezegd, maar dat het uiteindelijk aan een nieuw kabinet is om te besluiten over de structurele financiën en 

noodzakelijke aanpassingen aan het jeugdhulpstelsel om de jeugdzorg in de toekomst effectief en beheersbaar te houden. 

De toezichthouder (provincie) heeft aangegeven dat er daarom voorzichtigerwijs in de begroting 75% van het budget mag 

worden opgenomen. Het tekort is daarmee administratief van aard, omdat we er wel vanuit gaan dat we het gehele 

toegezegde bedrag zullen ontvangen en daarmee is de verwachting dat er geen tekort is.

b. ii. Het college heeft het initiatief genomen om de raad in een aparte bijeenkomst over de financiële ontwikkelingen 

sociaal domein uitvoerig bij te praten. Daar konden ook alle vragen worden gesteld. Het college vindt daarom de 

informatievoorziening aan de raad zeker voldoende helder. Verder gaan we niet uit van een tekort met de informatie die we 

nu hebben. In Woerden is reeds een analyse uitgevoerd welke extra impuls vanuit de jeugdmiddelen noodzakelijk zou zijn, 

aanvullend op datgene wat al in gang gezet is de afgelopen jaren. Daarmee zijn we tot een eerste onderbouwing gekomen 

van de extra impuls, waarvoor we een deel van de middelen ook direct in 2022 al willen inzetten via onze maatschappelijke 

partners. Een deel van de plannen zal de komende periode verder uitgewerkt moeten worden, ook in afwachting van de 

door het Rijk nog vast te stellen hervormingsagenda Jeugd. Zodra deze aanvullende kaders bekend zijn zullen wij aan de slag 

gaan met de verdere uitwerking van de impuls Sociaal Domein. Wij verwachten - mede afhankelijk van de snelheid waarmee 

de landelijke hervormingsagenda wordt vastgesteld- hiermee nog voor de gemeenteraadsverkiezingen bij uw raad terug te 

komen met een raadsvoorstel (Q1 2022). 

16 VVD 6  6.In de beantwoording van technische vragen is vermeld dat er na 2022 

geen ozb-stijgingen zijn voorzien (behalve indexatie). Wij zullen hierover 

ook een technische vraag stellen, maar op pagina 7 staat dat er in 2023 

een ozb-verhoging is geraamd van 3% (conform eerdere 

meerjarenramingen). De kengetallen over belastingcapaciteit (constant 

116% m.i.v. 2023) kan dus ook niet kloppen. Hoe kan het dat er – 

ondanks de inspanningen van het college, o.a. in de Taskforce GRIP – 

opnieuw verkeerde informatie binnen de organisatie aanwezig is over de 

(geraamde) ozb-opbrengsten?

Er is geen sprake van verkeerde informatie binnen de organisatie, er is een verkeerde berekening terecht gekomen in de 

eindversie van de begroting. Het juiste getal voor de belastingcapaciteit 2023 is 119%.De wijziging van dit getal heeft geen 

enkel gevolg voor de verdere doorrekening. De OZB-opbrengsten zijn juist en volledig opgenomen in de begroting. De 

verbinding die u maakt met de inspanning van het college onder de taskforce GRIP is dus niet aan de orde. 


